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A Nagy Októberi Szocia lista  
Forradalom  hatvanadik év fo r
dulóját abban az időszakban  
ünnepeljük, am ikor a CSKP ve
zetésével népünk sikeresen  te l
jesíti a  XV. kongresszus hatá
rozatait, a fe jlett szo c ia lista  
társadalom  ép ítésén ek  nagysza
bású programját. Mindjárt az  
e lején  aláhúzhatom , hogy a 
párt gazdasági-társadalm i c é l
k itűzéseinek  elérésében je len 
tő s  sikereket m utathatnak fel 
vállalatunk üzem egységei, a 
Vítkovicei Klement Gottwald 
Vasmű dolgozói is.

Kedvező mérleg
A hatodik ö téves tervidőszak  

folyam án e lért eredm ényeinket 
éppen  eg y  héttel ezelőtt m eg
tartott vá lla lati kon ferencián
kon tettük m érlegre. Ennek a  
Jelentőségét növelte, hogy a  
KSZT titkára, Ladislav Jašík, 
elvtárs is jelen  volt, aki sz e 
m élyesen  m eggyőződhetett róla: 
az ö tév es tervidőszak első  k ét  
évének  feladatait vállalatunk  
m i n d  a  tizen egy  ü zem eg y ség é
ben példásan teljesítjük. Hogy 
csak a  legszem beötlőbbeket 
em lítsem : népgazdasági fe lad a
tainknak a z  e lső  félévben 51,1 
százalékra tettünk e leg et, a z  
elő irányzattal szem ben 1 0  m i l 
l i ó  koronával száranyai tűk túl 
a term elési értéket. Ebben a 
sikerben elsősorban az 1662 
szocia lista  munkabrigádba tö
m örült le lk e s  m un káskollek tí
váink osztoznak, am elyekben  
33 000 kohász é s  vasipari szak 
m unkás fejt ki érdem es tev é
kenységet.

Mint már annyiszor elm ondot
tam, m ost is  k ijelenthetem : a  
vítkovicei vasasok az év elején  
1Ž 000 szo c ia lista  m unkafelaján
lási tettek a  NOSZF 60. év fo r
dulójának köszöntésére, am iből 
eddig  már 8500-at te ljesítettek . 
A CSKP KB 3. plenáris ü lé sé 
nek határozataiból az a fe ladat 
hárult ránk, hogy a kolio- é s  
gépipari term ékek term elési 
szin tjét a  hatodik ö téves terv
időszak folyam án 20 száza lék 

kal fokozzuk, ugyanakkor 6,73 
százalékkal csökkentsük a rá
fordítási költségeket.

V állalatunk pártalapszerveze- 
tei, üzemi szakszervezeti bi
zottságai jól tudták: az ig é 
nyes feladatokat csak akkor  
teljesíthetjük,- hiánytalanul, ha 
a CSKP KB ü lésé t követően  
a dolgozók kibontakoztatják a l
kotó kezdem ényezésüket. Az e l
vetett mag m inden ü zem egysé
günkben term őtalajra talált, 
am it az is bizonyít, hogy a  
tervidőszak e lső  évében vá lla la 
tunkban 1912 csúcseredm ény  
szü letett, é s  10 900 újítási ja
vaslatot terjesztettek  be a do l
gozók.

M unkáskollektíváink, a s z o 
cia lista  munkabrigádok é s  a  
kom plex racionalizációs brigá
dok nagyfokú aktivitása ered
m ényeként kidolgozhattuk és a 
válla lati konferencián e lfo g a 
dásra javasoltuk az újító- é s  a 
felta lá lóm ozgalom  fe jle sz tésé 
nek programját. S ezt bátran 
m egtehettük, h iszen a kohó- é s  
gépipari szakágazathoz tartozó  
egyetlen  üzem  sem  d icseked
het ezen a téren o lyan  ered
m ényekkel, m int a V ítkovicei 
KI. Gottwald Vasmű, ahol m in
den száz dolgozó közül huszon
nyolcán újítók vagy felta lá lók.

Ú jabb le lkesítő  program
S ezzel az elhatározásunkkal 

cselekvő m ódon csatlakoztunk  
egyúttal a IX. országos szak- 
szervezeti kongresszus „Újítók 
é s  fe lta lá lók  szám lája“ cím en  
m egfogalm azott irányelv gy a 
korlati átü ltetéséhez  is. Az új 
kezdem ényezésnek  az a célja, 
hogy a hatodik ö téves tervidő
szak v égéig  125 fe lta lá ló - é s  
11 300 újítási javaslatot ter
jesszenek  be dolgozóink. Ennek 
keretében a korszerű, gazdasá
gos, m inden piacon érték esít
hető term ékek arányának nö
ve lése , a bővülő export, az üte
mesebb term elés, az anyaggal, 
energiával, m unkaerővel való  
ésszerű takarékosság, a szerve
zettség  javítása kapja a le g 

nagyobb hangsúlyt, ami pénz
értékben k ifejezve 514 m illió  
korona többletet jelent nép
gazdaságunknak. Újítóink é s  
fe lta lá ló in k  ennek a  m erész  
célk itűzésnek  az e lérését 2120 
szocia lista  k ö te lezettség v á lla 
lással tám asztotta alá. Szak
m ailag k e llő leg  m egalapozott 
buzgalm uknak é s  le lk esed ésü k 
nek köszönhető, hogy a „Szak- 
szervezeti m illiárdok“ szám lájá
ra további 75 000 tonna fém  é s  
232 000 tonna fa jlagos energia  
m egtakarítását írják jóvá.

Kifejező válasz
A fe lta lá ló k  é s  az újítók 

programját nem  véletlenü l a 
CSKP XV. kongresszusa straté
giai irányelveinek te ljesítésére  
alapoztuk. Ebben az átfogó  
m inőségirányítás Ívovi ren dsze
rének m egfontolt alkalm azása, 
a szocia lista  m unkaverseny be- 
vált form áinak érvén yesítése  
azoknak a  fon tos forrásoknak  
nagyobb arányú kihasználását 
jelen ti, am elyek nagy anyagi 
értékeket jelentenek  eg ész  tár
sadalm unknak.

A programunkban m eghirde
tett m erész célok e lé ré se  érd e
kében kiterjesztjük a z  egy ü tt
m űködést a szoc ia lista  orszá
gok, fő leg  a Szovjetunió te st
vérvállalataival é s  szakem be
reivel. Ü zem részlegeinkben pe
dig m ég hatékonyabbá tesszük  
a gazdasági propagandát é s  
agitációt, hogy ezá lta l is  ébren  
tartsuk dolgozóink alkotó kez
d em ényezését.

Vállalati konferenciánk m eg 
tartásával nem zárul le a gon
dok é s  az eredm ények e lem zé
se. Az elhangzott javaslatokat, 
ötleteket intézkedések követik, 
mert csak így lehet a fe lta lá ló-  
é s  az újítóm ozgalom ban rejlő  
nagy leh etőségek et kihasznál
ni é s  az eg ész  társadalom  fe j
lődésének  javára fordítani.

JOSEF P E Š K A  mérnök,

a V ítkovicei KI. Gottwald
Vasmű válla lati igazgatója

A  Š k o d a  v é d je g y  b e c s ü le t é é r t
Az utóbbi időben sokat beszéltek  hazánk  

legnagyobb szem élygépkocsi-gyárának, a Mladá 
B oleslav-i AZNP V állalat „problém áiról“, a kor
szerű sített űj Skodák gyártásának kérdéseiről. 
A suttogás nyom án téves, m inden reális alapot 
nélkü löző hírek kaptak lábra többek közölt az 
új gépkocsigyár ép ítésérő l és a gyártási terv 
„nem k ie lég ítő “ te ljesítésérő l. Vegyük tehát 
sorba, mi a helyzet ezen a téren abban a v á l
lalatban, ahol a dolgozók a term elés és m inden
fajta munka m agas fokú hatékonyságának, m i
nőségének  e lérésé t célzó  versenyfelh ívásukkal 
alátám asztva az e lsők  között, kezdem ényezően  
bontották le saját fe lté te le ik re  a CSKP XV. 
kongresszusának határozatait?

T agadhatatlan, az új Š 105-ös, valam int az 
Š 120-as típusú gépkocsik  sorozatgyártása sok  
hibával kezdődött. A kü lfö ldről vásárolt és fel-*  
szere lt technológiai berendezések, autom ata 
gépsorok gyakran felm ondták a szolgálatot. 
A helyzetet bonyolította az a körülm ény, hogy 
az új típusú gépkocsik  gyártását csak négy hó
napos tervcsúszássa l kezdhettük m eg. M indezek  
a hibatorlódások távolról sem  csökkentették  
m unkáskollektíváink derűlátását. Sőt! Az e lőá llt  
bonyolult h elyzet csak m egacélozta  akaratukat, 
hatékonyabb és cselekvőbb hozzáállásra serken
tette őket.

A gyártási problémák m egoldásában és a h i
bák eltávolításában  jelen tős a szerepe a szo 
c ia lista  m unkaversenynek, nem különben a 
NOSZF 60. évfordulója, valam int a IX. országos  
szakszervezeti kongresszus tiszteletére  m ódosí
tott köte lezettségvá lla lásoknak . Küzdelm es és  
szívós munkánknak m egvolt az eredm énye; áp
rilisi tervfeladatainknak h iánytalanul tettünk  
e leg et, s az 530 gépkocsi napi gyártásának  
ren dszeresítésével a felhalm ozódott adósságtör
lesztést is m egkezdhettük. Május v égével már

teljes m értékben sikerült behozni a lem aradást. 
Több m unkáskollektívánk, a törzsgárda tagjai 
és a szocia lista  m unkabrigádok szom batonként 
és vasárnapokon sem  tartottak pihenőt. Ezzel 
m agyarázható, hogy júniusban 47 m illió 700 
ezer koronával túlszárnyaltuk havi tervünket, 
25 000 új Skodát exportáltunk a tőkésállam okba. 
Végeredm ényben az e lső  f é l é v b e n  ö s s z e s e n  
71 398 gépkocsi gördült ki a gyár kapuin, ebből 
43 300 e lszá llítá sáva l k iv iteli tervünket is s i
került k iegyen lítenünk. Ez idő szerint 600 gép 
kocsi hagyja e l naponta a futószalagot, de ez  
é v  végéig legalább 660-ra szeretnénk rendsze
resíteni a gyártás fe lfu ttatását.

T erm észetesen ebben nem  az a döntő, hogy  
az e lső  fé lév es tervet sikeresen  te ljesítettük. 
A legtöbbet, azt hiszem , inkább az nyom ja a 
m érleg serpenyőjében, hogy a nyolcadik hó
napra elő irányzott 600 gépkocsigyártás tervét 
két hónappal előbb te ljesítettük , s az új sz e 
relőcsarnokok ép ítése  sem  fékezte  le a term e
lés lendületét.

Vitán fe lü li, hogy az AZNP válla la t korszer- 
rűbb, tetszetősebb  k ivitelezésű , b iztonsági e le 
m e k k e l  gazdagabb és az időjárás v iszontagsá
gainak is e llenállób b  gépkocsikat gyárt az 
S 100-as típusú autóknál. K ivitelezésük viszont 
sokkal m unkaigényesebb. Éppen ezért m ost azon  
törjük a fejünket, hogy a m unkatöbbletet kö
vetelő  folyam atokat m ielőbb kiiktassuk az új 
gépkocsik  sorozatgyártásából.

V állalatunk dolgozói lelk iism eretes munkájuk
kal küzdenek a Skoda védjegy becsületéért, 
azért, hogy a vevők tartós, m inden terepen  
m egbízható gépkocsit vásárolhassanak.

V L A S T I M I L  S l M f J l K ,
az AZNP G épkocsigyár m inőségi osztályának

vezetője

h r a n y  a t  é r ő  a s s z o n y k e z e k . . .
Akik csak valam ennyire i s 

merik a m ezőgazdaság, ezen  
helül a zö ld ségterm elés gond
jait, jól tudják, hogy a  legn a
gyobb problémát az alacsony  
fokú gépesítés , a rohamosan 
csökkenő létszám  é s  az ennek  
következtében e lő á lló  m unka
erőhiány okozza. A falvak fia 
taljai is inkább az egyre több 
m unkáskezet foglalkoztató  g é 
pesített ágazatokban, fő leg  az  
iparban helyezkednek el.

A Békéi (M ierovo) Efsz ol- 
gyai üzem egysége kertészeté

nek fia ta l női dolgozói azon
ban rácáfoltak ei're az á llításra . 
Józan Mária, Cseh Borbála, 
Varga M agdolna, Szabó Otília, 
Horváth Katalin é s  N agy Erzsé
bet, hogy csak a fe lvételünkön  
láthatók neveit em lítsük, m eg
találták szám ításaikat a szö 
vetkezetben, szívügyüknek te 
kintik a  zöldségterm esztést. 
Csivre Tibor szakavatott ker
tész irányításával é s  hathatós  
seg ítség év e l év en te  több m int 
egym illió  korona értékű f r i s s  
zö ld séggel, gyüm ölccsel látják  
ej a piacot. ( t l i )

01 TERMÁLFÜRDŐ ÉPÜL
Városunkban é s  szé le s  kör

nyékén ki ne ha llo tt volna már 
arról, hogy a párkányi (Štúro
vo) régi Fuvelő é s  Vadas egy  
részén m eleg  vizű fürdő épül. 
Az egykori árterü letet, am e
lyet évente e lön tö tt a  Duna 

.vagy a  Garam vize, az 1965-ös 
árvíz után m egépült gátrend
szer és teherm entesítő  csator
na biztonságosan védi.

A Štúrovo II. ép ítkezés kö lt
ségvetésében  11 m illió  koroná
val járultunk hozzá városunk  
szoc iá lis  beruházásaihoz. E lein
te egy m űvelődési központ 
vagy egy fedett uszoda é p íté 
se jött szám ításba, am elyet 
azonban a bonyolult e lk ép ze lé 
sek é s  tisztázatlan  te lep ítési 
problémák, az igén yes v á lla l
kozói feladatok, valam int a ke
retet jóval tú lhaladó költség- 
becslések  m iatt nem  lehetett 
részletesen  kidolgozni.

Az 1971—1973-as években a 
Bratislavai G eofizikai Kutatóin
tézet szakem berei e lvégezték  
a z  ún. Komáromi, m agasban  
fekvő tábla geofiz ik a i fe ltárá
sát, am elynek keleti részén  
több bővizű term ál- és hiper- 
term álforrásra leltek . Ezek kö
zé tartozik Vadason a z  FGŠ—1 
jelzésű kutatófúrás is, am ely  
már 7-7 m éter m élységben  a z  
o ligocén  üledékek a la tt elérte  
a Magyar K özéphegység triász- 
kori dolom it m észkövét, é s  e z 
zel 70 liter m ásodpercenkénti 
vízhozam ú 40° C m eleg hiper- 
term álforrásra bukkantak. A 
víz lehűtve é lvezetes , iható. 
T eljesen átlátszó, kristálytiszta. 
A víz id eá lis m édium  üdülési, 
valam int gyógyító-rehab ilitációs  
célokra is. Már a fúrási m un
kák kezdeti szakaszában eg y ez 
séget kötöttünk a  G eológiai In
tézettel a  furat célszerű ki
használásáról egy  term álfürdő  
ép ítéséh ez .

A tanulm ányterv é s  a kivi
te lezési tervek e lk észü lte  után 
1974-ben m egkezdtük az é p í
tési m unkákat a Priemstav Vál
lalat seg ítségével. Szándékunk  
az volt, hogy több beruházó  
közös összefogásával valósítsuk  
meg a fürdő ép ítését. Sajnos 
e z  az igyekezetünk nem talált 
kellő visszhangra, m ert a  kör
nyékünkön szám ba vehető vá l
lalatok közül egv  sem  rendel
k ezett m egfelelő  pénzalappal,, 
sem  ép ítés i kerettel erre a 
célra.

A fürdő ép ítésével vá lla la 
tunk, a  D él-szlovákiai Cellu
lóz- é s  Papírgyár, tevő legesen  
ho2zá akar járulni városunk  
é le  tköruyeze lén ek  javításához.

Rontó tényezők következtében  
ugyanis, fő leg  az ipari szenny
vizekre gondolok, az e g ész sé 
ges é s  biztonságos fürdés a  
Dunában csaknem  leh etetlenn é  
vált. így  a lakosság e lvesztette  
a korábbi években oly kedvelt 
és kihasznált nyári dunai üdü
lés leh etőségét.

A fürdőtelep ép ítésén ek  to 
vábbi je lentőségét az úszósport 
fejlődésében , az  ifjúság honvé
delm i nevelésében , továbbá a  
papírgyár dolgozóinak é s  a  vá
ros lakóinak tevékeny erőgyűj
tő lehetőségében  látjuk.

A fürdőtelep bekerített te 
rülete 22 hektár. Építését így 
— kapacitás é s  pénz hiányában  
(m integy 25 m illió  koronái — 
nem valósíthattuk meg. Ezért 
vállalatunk és a városi nem 
zeti bizottság 1977 e le jén  e l 
határozta, hogy csökkentett 
terjedelem ben (kb. 18 m illió  
koronái közösen m egvalósítja. 
E kom plexum  a választási 
program  egyik  legfontosabb  
akciója. Ennek keretébe a jö
vő év végéig  3 nyitott fürdő- 
m edencét kell üzem be helyezn i 
a hozzájuk tartozó szociá lis, 
higién iai berendezésekkel. A  
v ég leges m egoldásokat 1980-ig 
szeretnénk  m egvalósítan i. A to 
vábbi ép ítés  szakaszában fedett 
uszoda, szauna, gyógyfürdő, 
sportcsarnok létesítése  is sor
ra kerül. Közeli távlat, hogy a  
Szlovákiai Cellulóz- é s  Papír
gyárak Trösztje a fürdőtelep  
m ellett a papíripar összes dolgo
zóját szolgáló  ún. Rehabilitá
ciós G yógykezelő Intézetet é p ít
tet (20 m illió korona érték
b en], am elynek tervezete már 
elk észü lt. Az SZSZK idegenfor
galm i korm ánybizottsága úgy 
határozott, hogy a párkányi 
fürdőtelepnek nagyobb fe lad a
tokat is el kell látnia. Az Ide
genforgalm i K utatóintézet fe 
lülv izsgálta  a fürdőtelep fej
lesztésének  távlati tervét é s  
úgy találta, hogy a hőforrás 
kihasználásának társadalm i ig é 
nye é s  annak kerületi üdülő- 
központ rangjára történő em e
lése  egyen es arányban állanak.

Vállalatunk m indent e lk övet 
annak érdekében, hogy a fürdő 
tel jesíthesse rendeltetésszerű  
hivatását. V iszont eh h ez  a vá
ros polgárainak öntevékeny  
m unkájukkal is hozzá kell já
rulniuk, mert a legkisebb  
iitem lanyhulás csak e lod ázn i 
a m egnyitás időpontját.

B A R T U S Z  G Y U L A  mérnök, 
a Párkányi (Štúrovo) Cellulóz 

é s  papírgyár dolgozója


